
Zápis 6-2017 
z  veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 14.12.2017 
 
 
Přítomni: Josef Pavlíček, Milena Čermáková, František Motl, Zbyšek Houdek, Petr Marek, 
Miroslav Míkovec 
 
Omluven: Milan Vincenc 
 
Přítomni občané: 7 
 
 
Program zasedání: 
1. Zahájení a schválení programu 
2  Kontrola usnesení z minulého zasedání 
3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 
4. Návrh nové vyhlášky „Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů“ 
5. Žádost o příspěvek na volnočasové aktivity při ZŠ Jehnění, včetně smlouvy 
6. Žádost o příspěvky na činnost v roce 2018 – Místní akční skupina Nad Orlicí, SDH 
Oucmanice, Spolek lidových tradic Oucmanice 
7. Žádost nájemce hospody o příspěvek na energie v hospodě 
8. Rozpočtová změna 6/2017 
9. Návrh nových odměn dle nařízení vlády č.318/2017 Sb. 
10. Návrh smlouvy o provozování vodohospodářského majetku s firmou VaK Jablonné nad 
Orlicí a smlouva o věcném břemenu 
11. Návrh rozpočtu obce na rok 2018 
12. Diskuse 
13. Návrh usnesení 
14. Závěr 
 
1. Zasedání zahájil místostarosta pan Houdek v 19 hodin. Účastnilo se 6 zastupitelů. 
Milan Vincenc byl řádně omluven.  Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla 
zvolena Milena Čermáková, ověřovateli zápisu Zbyšek Houdek a Miroslav Míkovec.  
Místostarosta přečetl návrh programu, starosta ho doplnil o žádost provozovatelky hospody 
paní Padrtkové o příspěvek na doplatek energií za minulý rok. Doplněný program byl 
schválen. Místostarosta   nás informoval o stavu obyvatel. K 31.12.2016 bylo v obci 224 
obyvatel. Narodilo se 6 dětí, Vendula Šímová, Alex Lagutin, Jonáš Puna, Štěpán Ondrušík, 
Lucie Rabová a Matěj Džbánek. Zemřel pan Jaroslav Doležal z č.p.41. Přistěhovalo se 8 lidí a 
odstěhovali se 4 obyvatelé. K 14.12.2017 je tedy 233 obyvatel.  
Hlasování: 6– 0- 0 
 
2. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 
Usnesení z minulého veřejného zasedání bylo splněno.   
 
3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 
Starosta informoval občany o akcích od minulého veřejného zasedání.  
24.září bylo v místní hospodě vítaní občánků, bylo vítáno 5 dětí. O kulturní program se 
postarali žáci ze Základní školy v Brandýse nad Orlicí pod vedením paní učitelky Králové.  



Byla dokončena reklamace dveří do kuchyně v hospodě. Byly přidány lišty. Omítka u dveří 
není jednotná a zeď venku vlhne odspoda. Odizolování zdi nopovou folií je asi jen 10 cm do 
hloubky, což asi nestačí.  
20.a 21.října 2017 proběhly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. 
Volby proběhly bez problémů. Zapisovatelkou byla paní Romana Suchánková, které za toto 
děkujeme. 
12.a 13.ledna 2018 bude první kolo prezidentské volby, druhé kolo pak 26. a 27. ledna 2018.  
Pan starosta se zúčastnil setkání starostů v Chrudimi. Hodně se řešily odpady. Stát neplní 
kvóty bioodpadu a tak je možné, že bude nutné mít kontejner na bioodpad celý rok. Tento 
přístup ale odnaučuje občany na vesnicích svůj bioodpad kompostovat.  
Pan starosta a místostarosta se zúčastnili setkání v Ekole, která likviduje náš komunální i 
tříděný odpad. Z tohoto jednání vyplynulo, že začíná být problém s plastovým odpadem, 
protože Čína ho přestala vykupovat. Takže může dojít k navýšení cen, díky tomu, že tento 
odpad bude muset být likvidován v Evropě.  
Rozpočtové určení daní nám v roce 2018 přinese do rozpočtu asi 150 000 Kč navíc, ale dojde 
i k navýšení výdajů vynucených novými zákonnými povinnostmi.  
28.května 2018 vstoupí v platnost nová směrnice EU o ochraně citlivých dat. Nazývá se 
GDPR. Pro obce to bude představovat nové povinnosti, budeme muset mít pověřence pro 
kontrolu této směrnice. Zatím se řeší, jestli bychom ho mohli sdílet s dalšími menšími obcemi. 
I tento pověřenec nás bude něco stát.   
V platnost též vstoupil zákon o střetu zájmů, který se dotýká všech veřejných funkcionářů 
včetně neuvolněných starostů a místostarostů. Na setkání starostů o něm hejtman Netolický 
mluvil, ale k jeho schválení došlo ještě před volbami a vypadá to spíš, že při jeho schvalování 
nebyl dopad zákona promyšlen do všech důsledků. 
Z POV Pardubického kraje bylo letos uvolněno 60 miliónů korun, v příštím roce to bude 
maximálně 63 miliónů korun. Snad se nám podaří nějaké peníze z tohoto programu získat.  
Nový jízdní řád autobusu je špatně nastavený. Příjezd autobusu do Brandýsa nad Orlicí je jen 
12 minut před začátkem vyučování. A odjezd po dopoledním vyučování příliš brzo, takže děti 
nestíhají oběd. V současném jízdním řádu už to vyřešit nejde. Ale příští rok bude vypsána 
soutěž na nového dopravce, takže může dojít i ke změnám návazností a naše připomínky snad 
budou zapracovány.  
SFDI, který nám poskytl dotaci na chodník k Brandýsu v roce 2016 už nás informoval, že 
všechny náležitosti jsou vypořádány.  
V příštích letech se plánuje rekonstrukce silnice 315/II z Louček do Ústí nad Orlicí, je to 
rozfázované na různé etapy, celkem na 3 roky. Je plánováno, že některé objížďkové trasy 
budou i přes Oucmanice, takže opět dojde k navýšení provozu. ZOD Zálší vyvolalo jednání, 
kterého se zúčastnili zástupci Svatého Jiří, kraje, SÚS, ZOD Zálší a starostové dalších 
dotčených obcí. Z jednání vyplynula i nutnost rekonstrukce komunikací plánovaných za 
objížďkové trasy. Jednou z tras je i cesta Svaté Jiří – Jehnědí – Sudislav.  
Nadační fond Orlickoústecké nemocnice, S námi je tu lépe!, u jehož zrodu jsme stáli, nám 
poděkoval za náš finanční dar. Ten byl použit na fetální monitor STAN na porodnické 
oddělení.  
Děkovný dopis nám přišel i od Oblastní charity Ústí nad Orlicí, které jsme poskytli dar jako 
příspěvek na zakoupení nového vozidla na poskytování mobilní hospicové péče. Tato charita 
organizuje i tradiční Tříkrálovou sbírku a spadáme do jejího regionu poskytovaných služeb.  
Seniorský klub a obec pořádali svatováclavský výlet. Navštívilo se Muzeum syrečků v 
Lošticích, Svatý kopeček, hrad Šternberk a zakončení bylo v minipivovaru Faltus v České 
Třebové. Výlet se vydařil.  
Hlavními investičními akcemi v roce 2017 bylo: 



Oprava chodníku před obecním úřadem a prodejnou, provedla firma Stavby DZ s.r.o., celková 
částka 283 503 Kč, dostali jsme dotaci od kraje ve výši 125 000 Kč.  
I. etapa rekonstrukce osvětlení, 15 nových svítidel v ceně 104 385 Kč od firmy Philips. 
Traktůrek John Deere za 599 000 Kč, na sekání trávy i zimní údržbu. 
Skácení lípy svobody u rybníka, byla již shnilá v celém průřezu kmenu - nově vysazená lípa 
plstnatá u rybníka, mělo by jít o odolnější druh lípy. 
Na rok 2018 plánujeme: 
Dokončit projekt na biologické rybníčky. Je zde trochu problém v rámci pozemkových úprav, 
změna číslování parcel a problematika vynětí ZPF. 
Opravu komunikace mezi čp.25 (Čermákovi) a čp. 73 ( Škopovi), vnitřní obecní komunikace. 
Projektant zpracovává studií a návrh řešení. Předběžně předpokládáme v roce 2018 opatření 
na úpravu vodních režimů a v dalších letech rekonstrukci povrchu komunikace. 
Dotace z POV Pardubického kraje, máme zažádáno o dotaci na audio-video vybavení sálu 
hospody, počítáme i s výměnou osvětlení na sále a v lokále a zřízení uzavřené místnosti na 
kulisy pro divadelníky na půdě hospody. 
II. etapu rekontrukce osvětlení, plánujeme 26 světel, opět LED svítidla a pravděpodobně i 
značka Philips, díky 11 leté záruce. 
Pozemkové úpravy se pomalu blíží ke konci. Od 8.prosince je na obecním úřadě a 
Pozemkovém úřadě v Ústí nad Orlicí vystaven návrh nové úpravy. Bude vystaven až do 
8.ledna 2018. Na konci ledna nebo v první polovině února se sejde sbor zástupců a bude 
svoláno veřejné projednáni tohoto návrhu. Sbor zástupců schválí priority realizací plánu 
společných zařízení a po jednání s Pozemkovým úřadem pak bude jejich realizace. Pokud 
bude návrh pozemkových úprav schválen, tak bude první rozhodnutí, pokud se nikdo 
neodvolá, tak druhé rozhodnutí a zapsání do katastru nemovitostí. Pokud vše půjde hladce, tak 
na podzim 2018.  Vlastníci pak budou mít nárok na jedno vyměření svých pozemků zdarma.  
12.prosince bylo předběžné jednání sboru zástupců a zastupitelstva obce na obecním úřadě, 
aby se projednaly priority realizací plánu společných zařízení. Došlo ke shodě v prioritách 
 1.cesta od regulační stanice plynu k bývalé Chadimově stodole a dále nová cesta k 
silnici na Brandýs a dále k 4. č. p. 49 přes Březinu. Byla by to kompletní realizace včetně 
příkopů a výsadby zeleně.  
 2. odvodňovací příkop nad bývalými kurníky, na který bude navazovat otevřený 
příkop zaústěný do rybníka. Tento projekt zahrnuje i opravu meliorace nad Dostálovými.  
 3. oprava křižovatky Oucmanice – Jehnědí pod kravínem. Oprava propustku pod 
silnicí, aby nedocházelo k podmáčení silnice do Ostrov. I protierozní opatření na svazích. 
 4. cesta do Hangrut pod Krčmářovými včetně revitalizace celého prostoru.  
 5. cesta od silážních jam k Báborům. 
 6. ochranné zatravňovací protierozní pásy na Popluží a dva na Březině. 
 7. oprava cesty po hřebeni k Báborům 
 8. oprava cesty vzadu na Báborech. 
Pravděpodobně dojde k realizaci jednoho až dvou projektů v hodnotě okolo 20 až 25 miliónů 
korun.  
 
4. Návrh nové vyhlášky „Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů“ 
Místostarosta Houdek přednesl novou vyhlášku. Její návrh byl projednáván již 22. září, ale 
konečná verze je ke schválení předkládána dnes, která je schválená dozorem Ministerstva 
vnitra. Dochází v ní k navýšení poplatku z 350 Kč na osobu a nebo nemovitost a rok na 400 
Kč za osobu a nebo nemovitost a rok. Poplatek se vztahuje na osoby trvale přihlášené a 
majitelé nemovitostí, kde není hlášena osoba. Pevná částka zůstává 140 Kč, pohyblivá se 



zvýšila na 260 Kč. Do této částky jsou započítány skutečné náklady na likvidaci směsného 
komunálního odpadu. Navíc firma Ekola oznámila, že v příštím roce zdraží o 3% dopravu 
odpadu. Nově ve vyhlášce nejsou sankce. Tyto řeší daňový zákon. Osvobození je pro děti do 
jednoho roku věku. Pokud obyvatel pobývá déle než 6 měsíců mimo trvalé bydliště, pak je 
sleva 80%, což je 320 Kč. Studenti v denní prezenčním studiu mají slevu 50 % z částky, takže 
platí 200 Kč. Platnost vyhlášky je od 1.1.2018.  
I v příštím roce zůstane svozovým dnem čtvrtek, harmonogram svozů všech odpadů na rok 
2018 je na našich webových stránkách. Svozový den je od 5:30 do 22 hodin. Povinnost mít 
vylepenou novou známku je od 1.4.2018. Firma Ekola žádá občany, aby si odstranili staré 
známky, pro lepší orientaci svých pracovníků.  
V současné době již máme kontejnery typu zvon jen na bílé a barevné sklo, ostatní jsou 
pojezdové. Celkem máme 10 kontejnerů na plast, 7 u prodejny a 3 u Jižní stráně, 4 na papír, 2 
a 2, a dva a dva na barevné a bílé sklo, po jednom na každém stanovišti.  
Bioodpad byl letos vyvážen 8 krát, 5-6 tun na každý svoz, což vychází 2500 Kč na svoz.  
 
Hlasování: 6-0-0 
 
5. Žádost o příspěvek na volnočasové aktivity při ZŠ Jehnění, včetně smlouvy 
Základní škola v Jehnědí nás požádala o příspěvek na volnočasové aktivity. Jedná se o částku 
3200 Kč, tuto školu včetně mateřské školy navštěvuje 8 dětí z Oucmanic. Jedná se příspěvek 
na školní rok 2017/2018. A proplatíme ho ještě v letošním roce.  
Hlasování: 6-0-0 
 
 
6. Žádost o příspěvky na činnost v roce 2018 – Místní akční skupina Nad Orlicí, SDH 
Oucmanice, Spolek lidových tradic Oucmanice 
MAS Nad Orlicí nám poslal žádost o příspěvek na chod skupiny ve výši 10 Kč na obyvatele. 
Starosta navrhl schválit tento příspěvek až do konce programovacího období skupiny, tedy do 
roku 2023.  
SDH Oucmanice žádá o příspěvek 5500 Kč na dámskou vycházkovou uniformu pro paní Janu 
Minářovou a 5000 Kč na vydání pamětní tiskoviny k 90.výročí založení sboru v roce 2018.  
Spolek lidových tradic žádá o příspěvek na akce masopust, sousedský ples a divadelní 
představení, žádají 2000 Kč na akci, celkem tedy 6000 Kč. Zastupitelstvo schvaluje účelové 
vázané příspěvky do maximální výše 6000 Kč za rok. 
Všechny tyto příspěvky budou zahrnuty v rozpočtu obce na rok 2018.  
 
Hlasování: 6-0-0 
 
 
7. Žádost nájemce hospody o příspěvek na energie v hospodě 
Nájemkyně hospody paní Padrtková podala žádost o příspěvek na energie spotřebované v 
obecní hospodě (elektrická energie, plyn a voda). Po zaplacení záloh ve výši 5000,- Kč 
měsíčně vznikl nedoplatek ve výši 51633,- Kč. Žádost odůvodnila energetickou náročností 
budovy a malou návštěvností v provozních hodinách. Obec navrhla finanční dar ve výši 
45000,- Kč s tím, že se přijmou opatření k tomu, aby nedošlo k opakování této situace.  
  
Hlasování: 6-0-0 
 
8. Rozpočtová změna 6/2017 



Na straně příjmů došlo k navýšení o 349 Kč na položce 4111, což jsou volby, dále je 
navýšena platba DPH o 60 000 Kč, o 5 000 Kč položka 3725, což je EKOKOM. . U výdajů 
navyšujeme položku 3399 o 3000 Kč, položku 3722 o 15000 Kč, je to svoz komunálního 
odpadu. Položka 6114, volby , je navýšena o 349 Kč. Dále je příspěvek Základní škole 
Jehnědí 3200 Kč. Kompletní rozpočtová změna bude přílohou zápisu.   
Hlasování: 6-0-0 
 
9. Návrh nových odměn dle nařízení vlády č.318/2017 Sb. 
Starosta předložil ke schválení nové odměny členů zastupitelstva podle nového nařízení 
vlády. Podle tohoto nařízení má nově neuvolněný strarosta obce nárok na 30-60% nominální 
odměny uvolněného starosty. Nařízení upravuje i odměny místostarostů a členů 
zastupitelstva. V souladu s nařízením byly navrženy následující odměny s platností od ledna 
2018 - starosta 14 599 Kč měsíčně, místostarosta  6424 Kč měsíčně, předsedové výborů 1300 
Kč měsíčně.  Starosta a místostarostové ze své mzdy odvádějí sociální a zdravotní pojištění i 
daň z příjmu. 
 
Hlasování: 6-0-0 
 
10. Návrh smlouvy o provozování vodohospodářského majetku s firmou VaK Jablonné 
nad Orlicí a smlouva o věcném břemenu 
Vodovod vybudovaný na Jižní stráni je v majetku obce. VaK Jablonné nad Orlicí se přihlásil 
k tomu, aby platil ročně příspěvek obci podle toho, kolik odběratelů je na Jižní stráni 
přihlášeno. Když se budoval vodovod na Jižní stráni, tak VaK opravil část vodovodu od 
Pavlíčkových k Lesákovým, což bylo také součástí dohody. VaK bude platit cca 12500,- Kč 
ročně dle počtu připojených uživatelů z celkového počtu 12.  
Dále je ke schválení předložena smlouva na věcné břemeno, jedná se o vodovod pod 
parkovištěm u hospody v hodnotě 750 Kč.  
  
Hlasování: 6-0-0 
 
11. Návrh rozpočtu obce na rok 2018 
Rozpočet na rok 2018 je sestaven jako vyrovnaný. Celkové příjmy jsou 3 434 004 Kč, výdaje 
jsou ve stejné výši. Hlavními výdaji v příštím roce budou: nové dveře a okno do prodejny  z 
rampy (60 000 Kč), audio-video vybavení hospody a oprava osvětlení v hospodě (340 000 
Kč), II.etapa rekonstrukce veřejného osvětlení (250 000 Kč), oprava komunikace mezi čp.25 a 
73, řešení odvodnění komunikace (350 000 Kč), projekt na boudu na hřišti (50 000 Kč), 
projekt na biologické rybníčky (365 420 Kč), na ty jsme v roce 2017 dostali dotaci 245 000 
kč, koš k traktůrku John Deere ( 190 000 Kč), úprava zeleně- smrk u prodejny, jasany u 
bývalé pazderny a výsadba u vodojemu (80 000 Kč). Oproti návrhu rozpočtu je navýšení o  
20 750 Kč na straně příjmů i výdajů. U příjmů je nově 20 000 Kč od firmy VaK za pronájem 
vodohospodářského majetku a 750 Kč od VaK za věcné břemeno za parkoviště u hospody. U 
příjmů došlo k navýšení na provoz úřadu kvůli pověřenci ohledně směrnice GDRP.  
Kompletní rozpočet bude přílohou zápisu.  
 
 
12. Diskuse 
Starosta nás informoval, že při měření katastrální hranice obce v rámci pozemkových úprav 
obci patří zarostlý pruh pod polem u cesty do Brandýsa. Do tohoto pruhu zasahoval les, který  
Brandýs vykácel a vysázel. Starosta ještě doplnil, co plánujeme za údržbu zeleně v příštím 
roce. Jasany u bývalé pazderny prosychají a padají z nich větve, tak uvažujeme o revitalizaci. 



Smrk u prodejny je už hodně vysoký, tak ho plánujeme skácet. V poslední době jsou hodně 
silné větry, tak by mohl způsobit dost velký problém.  
Místostarosta Houdek oznámil, že první svoz komunálního odpadu bude 11.1.2018 a bude i 
nadále 14 denní interval. Ke změně dochází u vyvážení plastů, ty budou nově vyváženy v 
pátek. Poplatky za odpad se budou vybírat koncem ledna.  
Kvůli druhé etapě rekonstrukce již pan Houdek oslovil firmu Philips, pan Jonáš, se který jsme 
jednali letos, končí a zatím nemá nástupce. Od objednání trvá asi 8-10 týdnů než světla 
dodají. Takže plánujeme, že koncem jara nebo na začátku léta by již nová světla instalovala. 
Celkem bude 26 světel, některá budou doplněna. Dle mapky, která bude přílohou zápisu.  
Starosta informoval, že pozemkové úpravy by koncem roku již mohly být zapsány do katastru 
nemovitostí. V roce 2020 končí programovací období, ze kterého bychom chtěli čerpat na 
realizaci některých společných zařízení. Proto se realizaci budeme snažit stihnout ještě v 
tomto programovacím období.  
K příspěvku na topení v hospodě z diskuze vyplynulo, že je potřeba více sledovat spotřeby 
plynu a případně to naúčtovat v rámci pronájmu sálu. Plánujeme nově zregulovat řízení 
vytápění, tak i to snad přispěje ke stabilizaci spotřeby.  
Pan Míkovec nám sdělil, že na rok 2018 je plánován projekt lípa svobody, ke 100.výročí 
založení republiky.  
Starosta Pavlíček poblahopřál k narození novým občánkům, popřál upřímnou soustrast 
pozůstalým, popřál i krásné Vánoce a do nového roku hodně zdraví a štěstí a aby obec 
vzkvétala i nadále.  
 
13. Návrh usnesení 
 1.6. ZO schvaluje  Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů 
 2.6.ZO schvaluje příspěvek na volnočasové aktivity ZŠ Jehnědí 3 200 Kč včetně 
smlouvy 
 3.6.ZO schvaluje příspěvek 10 Kč na obyvatele ročně MAS Nad Orlicí do konce 
programovacího období, do roku 2023 
 4.6. ZO schvaluje příspěvek 10 500 Kč SDH Oucmanice 
 5.6. ZO schvaluje příspěvek 6 000 Kč Spolku lidových tradic Oucmanice 
 6.6. ZO schvaluje finanční dar 45 000 Kč provozovatelce hospody poskytnutý 
formou vzájemného zápočtu 
 7.6. ZO schvaluje Rozpočtovou změnu 6/2017 
 8.6. ZO schvaluje smlouvu s VaK Jablonné nad Orlicí na věcné břemeno na 
parcele 36/2 a smlouvu o provozování vodohospodářského majetku 
 9.6. ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2018 
 10.6. ZO schvaluje nové odměny členů zastupitelstva od ledna 2018 – starosta 
14599,- Kč, místostarostové 6424,- Kč, předsedové výborů 1300,- Kč.  
 
Hlasování: 6-0-0 
 
 
 
14. Závěr 
Pan místostarosta Houdek ukončil zasedání ve 21:30 hodin zasedání a poděkoval občanům za 
účast, příští zasedání bude 9.března 2018.  
 
 



V Oucmanicích 23.12. 2017 
 
Zapsala:                                                          Ověřili: 
Milena Čermáková                                        Miroslav Míkovec 
      Zbyšek Houdek 


